
Digelagets generalforsamling Lerdag den 10. maj 2014

Takker for valget - jeg skal gore mit til, at vi far en god og saglig generalforsamling.

Min 1. opgave er at se om generalforsamlingen er lovlig indkaldt. .
Jfr. vedteegterne skal generalforsamlingen indvarsles pr. brev eller ved
bekendtgerelse 2 gange i 2 lokale blade med 14 dages varsel regnet fra 1.,
bekendtgerelse.

Jeg har modtaget min pr. brev - og bestyrelsen har oplyst at alle indkaldelser er
udsendt pr. brev.

Dagsordenen for generalforsamlingen skal meddeles ved indvarslingen og der skal
gores opmeerksom pa at ejendomsskattebilletten skal medbringes.
Disse punkter er medtaget.

Jeg skal sperge, om der er bemeerkninger til indkaldelsen - dagsordenen. Godkendt

(vedr. forslag - se hjemmesiden er der ingen krav om at forslag skal medsendes side
8.)

Jeg anser generalforsamlingen for lovlig og beslutningsdygtig.

Da der er forslag der kommer til afstemning skal vi have udpeget et stemmeudvalg pa
2 personer der forestar kontrol af ejendomsskattebilletter samt udlevering af
stemmesedler og opuelling af stemmer.

Jeg ger opmrerksom pa, at der er 2 stemmevalgmuligheder a og b model, som vi fer
afstemning skal have pa plads.

Samt at der kan stemmes ved fuldmagt - kun 1 fuldmagt pr. stemmeberettigede.

Forslag til stemmeudvalg:
Peder Bloch-Poulsen - ? husker ikke navnet pa den anden, men han var fra
skansegarden

---- ----------



Punkt 2: Forrnandens beretning - Gert Frelund Pedersen

Punkt 3: Regnskab - godkendes

Punkt 4: Budget 2015 - forelregges

Punkt 5: valg til bestyrelse

Valg af suppleanter: 1- og 2

Forslag:

Der er indkornrnet 2 forslag fra Klavs Grabe, Skansegarden. Forslagene rettidigt
indkornrnet dateret 24. februar (frist senest 2 rndr. efter regnskabsarets afslutning der
felger kalenderaret.)

og

1 forslag fra bestyrelsen.

Dirigentens beslutningsrefe!at:

Punkt 2)
Formanden fremlagde en fyldigt og grundig beretning, der fik en del berneerkninger fra
medlemmeme, specie It omkring klapbrondene og grtesslaning af diget.
Vedr. klapbrendene, som digelaget har fralagt sig ansvaret for, under henvisning til den
brevudveksling der har veeret mellem Skansegarden, Aalborg kommune og digelaget blev der stillet
spergsmal fra medlemmeme om, hvem der nu skal sta for dette.
Klavs Grabe, Skansegarden oplyste, at medlemmeme afEgense nord Fsellesforening havde
besluttet, at fsellesforeningen viI sta for det, indtil der er fundet en permanent lesning pa
spergsmalet.
Endvidere var der spergsmal omkring kreder opsat pa diget mod Kattegat-
Vedr. gnesslaning var der nogen debat omkring denne, men afklaringen blev henvist til punkt 6 pa
dagsordenen.
Formanden svarede pa de evrige spergsmal,

Punkt 3 og 4)
Regnskab og budget fik nogle bemeerkninger fra medlemmeme. Vedr. greesslaning er der afsat et
beleb til neeste ar.
Regnskab og budget blev herefter godkendt.

5)
Valg til bestyrelse:

kandidater:



Stemmeme fordelte sig:
Gert Frelund
Christian P. Madsen:

57 stemmer - valgt
54 stemmer - nyvalgt

Gert Frelund
Christian P. Madsen, Skansegarden
Laila Riise
Jens Carl Jensen, Skansegarden.

Dirigenten gjorde opmeerksom pa, at der jfr. vedteegteme kan vrere tale om 2 afstemningsprincipper,
a og b, og blot et fremmedt medlem fremseetter enske herom finder afstemningsprincip b
anvendelse. Et medlem fremsendte skriftlig anmodning om at princip b blev anvendt.
Der blev rejst spergsmal om ikke kravet skulle have vreret indsendt for generalforsamlingen.
Dirigenten fastslog at valget skulle forega efter princip b.

Laila Riise
Jens Carl Jensen

52 stemmer - opnaede ikke valg
34 stemmer - opnaede ikke valg

Valg af suppleanter:
1. suppleant: Jens Carl Jensen
2. suppleant: Per Fuglsang Jensen

Punkt 6)

Klavs Grabe havde fremsendt 2 forslag.

Forslag 1:
Omhandlede vedligeholdelse og inspektion af klapbrendene som efter forslaget skal pahvile
digelaget.
Dirigentens udlregning:
Der var en del debat omkring forslaget, men det var helt klart, at det var et "krav" fra
medlemmemes side, at det rna veerre digelagets opgave, og at det skal indga i de kommende
vedteegter for digelaget.
Bestyrelsen erklrerede sig indforstaet og de viI arbejde for, at det bliver indarbejdet i de nye
vedteegter.
Klavs Grabe erkleerede sig tilfreds med at bestyrelsen klare holdning for at fa forslaget med i de
nye vedteegter.



Klavs Grabe trak herefter sit forslag.

Forslag 2:
Omhandlede grsesslaning af diget. Et fra Klavs Grabe og 1 fra bestyrelsen ..
Efter en del debat trak Klavs Grabe sit forslag idet forslagene var nresten identisk.
Bestyrelsens forslag blev herefter vedtaget,.
Punkt 7)
Ingen bemeerkninger - dirigenten takke for god og saglig generalforsamling.

Jergen Malgo Jensen
Dirigent

Mails mellem Dirigenten og formanden for Egense Nord Digelag:

On 07-11-2014 12:27, Jergen Malgo Jensen wrote:

Krere Gert

Tak for din mail.

Jeg ved godt, at det ikke er mig der skal skrive et referat, og det er kun ment som en hjcelp til dig/jer udfra
Lailas manglende notater/referat.

Jeg har f01gende bemcerkninger til din mail:

1) Der blev mundtlig foreslaet at B model skulle bruges. Herefter blev rejst sperqsrnal fra salen ( mand og
dame der sad nr. 4 og 5 tror jeg i venstre side, de har i 0vrigt veeret meget kritiske overfor jer ved de seneste
generalforsamlinger) der spurgte om der var kommet en skriftligt anmodning fer generalforsamlingen, det var
der jo ikke, men der kom omqaende en seddel med teksten: "Fremsendt enske om B model" du gay mig
den og jeg tror det var Laila der skrev den, jeg har stadig sedlen. Da der jfr vedtcegterne blandt de
frernrnedte (stemmeret) skal fremsendes skriftlig anmodning konstaterede jeg, at B modellen skulle bruges.

3) det var et "krav" at bestyrelsen skal arbejde for at fa eendret det, saledes at digelaget star for
vedligeholdelsen/tilsynet med klapbrendene. Det var betingelsen for at Kfavs trak sit forslag, og ilbestyrelsen
accepterede dette. D.v.s at i faktisk overtog det forsfag Klavs fremsendte.

Der blev ogsa besluttet, at diges skulle udbedres og forsteerkes - selvom kassereren var betcenkefig omkring
ekonomien - du havde bemrerkninger, der gik ud pa, at i forseqer at fa tilladelse til at forstcerke del.

Med venlig hilsen



Jerqen

Fra: Gert Fn,1jlundPedersen [mailto:gfp@es.aau.dk]
Sendt: 5. november 2014 07:11
Til: skolevaenget9.9550@gmail.com; kontakt@egensenorddigelag.dk
Emne: Re: referat generalforsamg

Krere Jergen,
jo vi har modtaget dine mails - og rigtig mange tak for det. Jeg ma erkende at mit - maske naive -
hab om at Laila vi lie
komme ovenpa og finde hendes noter til referat er lebet ud. Laila har ellers gennem alle ar haft
rimelig styr pa hendes papir
men vi har dog set at referater ofte har taget en del tid inden vi havde dem.

Jeg ser dit forslag med et beslutnings referat som den bedste lesning - det vii veere for sveert at
genskabe noget der ligner et referat - specieJt vii det veere sveert ikke at glemme noget som andre
maske vii kunne huske. Desuden ved jeg ikke rigtig om det vii eendre noget da det jo ikke er
diskussioneme der er vigtig at huske men beslutningeme.

Jeg er helt klar over at det er dig som dirigent der skal godkende og underskrive referatet - sa der vii
ikke blive lagt noget ud som du ikke udtrykkeligt har godkendt.
Jeg genkender stort set - med min hukommelse - hvad du har skrevet som referat - har kun felgende
bemeerkninger:

1) jeg husker ikke at ensket om afstemningsform blev modtaget skriftligt.
2)ved rerende " Vedr. klapbrondene, som digelaget har fralagt sig ansvaret for, under henvisning til
den brevudveksling der har vreret mellem Skansegarden, Aalborg kommune"
sa har digelaget modtaget pabud fra tilsynsmyndigheden om at klapbrende og udleb ikke er en del
af digelaget og vi derfor ikke kan bruge de af kommunen opknevede midler til andet end det der er
beskrevet i vedteegteme. .
3) omkring klapbrende - og den er jo vigtig - var der som jeg forstod det "et flertal af fremmodte
medlemmer" der enskede
at digelagt igen overtog denne forpligtelse. Vi lovede i bestyrelsen at arbejde for en feelles Iesning
pa vedligeholdelsen og tilsyn af klapbronde og udlob.
Med henvisning til de "kommende vedteegter" sa kan det forstas som dem der nu er i hering pa vel 4
ar og dem kan vi ikke eendre i (dem med sammenleegningen) - men vi undersoger mulighedeme for
hvordan vi kan fa klapbrende ind og herefter skal vi, som jeg har forstaet regler, i en ny heringsfase
med disse rendringer.

Ovenstaende er ikke meget forskelligt fra det skrevne men jeg tror det er vigtigt at veere pnecis
omkring hvordan dette kan loses sa alle far en klar forstaelse af hvad der skal til for disse
eendringer.

Mange tak for din store hjrelp.


